

Assurances et gestion des risques Insurance and Risk Management

Guest Editors Introduction

François Bellavance and Georges Dionne

Volume 73, Number 4, 2006

EN L'HONNEUR DE / IN HONOR OF : CLAIRE LABERGE-NADEAU

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1106604ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1106604ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

Faculté des sciences de l'administration, Université Laval

ISSN

1705-7299 (print)

2371-4913 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

Bellavance, F. & Dionne, G. (2006). Guest Editors Introduction. *Assurances et gestion des risques / Insurance and Risk Management*, 73(4), 427–428.
<https://doi.org/10.7202/1106604ar>

**Introduction des directeurs invités/
Guest Editors Introduction**
par/by François Bellavance et/and Georges Dionne

C'est avec grand plaisir que nous offrons aux lecteurs de la Revue ce numéro spécial en sécurité routière. Le contenu de ce numéro est le fruit de travaux de recherche récents qui ont été présentés à un colloque en l'honneur de Dre Claire Laberge-Nadeau tenu à HEC Montréal le 19 mai 2005. Au cours des trente dernières années, plusieurs chercheurs dans le domaine de la sécurité dans les transports ont été inspirés et influencés par les travaux de recherche et les enseignements de Mme Laberge-Nadeau et un certain nombre d'entre eux ont eu la chance de collaborer avec elle.

Le programme scientifique du colloque a été élaboré de façon à mettre en évidence la multidisciplinarité de ce domaine de recherche avec 12 conférenciers invités provenant de diverses disciplines et oeuvrant dans les milieux universitaire, gouvernemental ou industriel. Cet événement a permis aux participants de prendre connaissance de résultats de recherches récents en sécurité routière, ainsi que des perspectives d'avenir pour la recherche dans ce domaine au Canada. Six des douze conférenciers ont accepté de présenter leurs résultats sous forme d'un article dans ce numéro spécial.

Nous tenons à remercier de façon particulière le personnel et le directeur du Centre de recherche sur les transports de l'Université de Montréal pour l'organisation du colloque ainsi que le directeur et le rédacteur en chef de la revue *Assurances et gestion des risques* pour la parution de ce numéro spécial.

•

It is with great pleasure that we offer to readers of the *Journal* this special issue on road safety. The content of this issue is the result of recent research works that were presented at a colloquium held at HEC Montréal on May 19, 2005 in honour of Dr. Claire Laberge-Nadeau. During the past thirty years, several researchers in the field

of road safety have been inspired and influenced by the research works and lectures of Dr. Laberge-Nadeau, and few of them had the opportunity to collaborate with her.

The scientific program of the colloquium put forward the multi-disciplinarity of this research field with 12 guest speakers coming from different backgrounds and who work in academia, for the government or in the industry. This event gave to participants the opportunity to hear results of recent research studies in road safety as well as perspectives for future research in the field in Canada. Six of the twelve speakers have accepted to present their results in an article for this special issue.

We would particularly like to thank the staff and the Director of the Centre for Research on Transportation at the Université de Montréal for the organization of the colloquium and the Director and the Editor-in-chief of *Insurance and Risk Management* journal for the publication of this special issue.